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VRAGEN aangaande de Begroting - Algemeen

Algemeen: In de verschillende gemeenschappelijke regelingen wordt per regeling uitgebreid
stilgestaan bij de Financiële Kaderstelling Gemeenschappelijke Regelingen (FKGR). Deze FKGR
adviseert een bezuinigingspercentage van 6% te hanteren.

1. Vrijwel geen enkele GR komt aan de 6% bezuiniging (alleen de GroenAlliantie 15%). Welke
gevolgen heeft dat voor de gemeentelijke begroting in de komende jaren?
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VRAGEN aangaande de BSGR

Hoe zit het met het aantal WOZ-bezwaren? In de rapportage wordt gesproken over 12.000 WOZ-
bezwaren (op jaarbasis?). Zit hier een stijging of daling in, als dit over de jaren heen
wordt bekeken?

1. Hoeveel bezwaren zijn toegekend, afgewezen, of lopen nog?
2. Is er iets te zeggen over de geografische spreiding van WOZ-bezwaren? (bijv.: zien we
dit vooral in specifieke gemeenten, specifieke wijken/straten?)

 1.In het raadsvoorstel staat op pagina 3: ‘Daarnaast kan door in de uitvoering van de
belastingheffing meer te kiezen voor standaardisatie in plaats van maatwerk de bijdrage aan
de uitvoeringskosten van de Belastingsamenwerking Gouwe-Rijnland worden verlaagd.’
Wat wordt hiermee bedoeld en waarom wordt hier niet voor gekozen?
2.Is er vooraf overleg geweest door de GR met het Hoogheemraadschap Rijnland over de
noodzaak en uitvoering van bezuinigingen?

3.Veel aanvragen voor kwijtschelding blijken onvolledig. In de stukken staat dat het voor
burgers lastig is om alle gevraagde informatie aan te leveren.
Is het mogelijk om ofwel het aanleveren te vereenvoudigen of te onderzoeken of alle
gevraagde informatie wel nodig is?

4.De externe inhuur was in 2024 28%. Wat was de oorzaak en inzet hiervan?

5.Waarom staat er 18 miljoen bij de rijksschatkist en wordt dit niet aan de deelnemers
uitbetaald?

6.Ik heb in iBabs gezocht naar het moment waarop de definitieve jaarrekening 2022 en de
jaarrekening 2023 aan de raad zijn voorgelegd. Kunt u aangeven of en wanneer dat is gedaan?

7.Ik zou graag een overzicht over de laatste vijf jaren zien van de wettelijke
beleidsindicatoren om de ontwikkeling daarvan te kunnen volgen.

BSGR begrotingswijziging april 2025 - Blz.11:

1. Welke drie specifieke financiële aanpassingen in het programma Overhead /
Bedrijfsvoering leiden tot de netto wijziging van €18.000 in de automatiseringskosten, en
hoe verhouden deze zich tot elkaar?

"Binnen de BSGR is een trend zichtbaar dat deelnemers steeds meer kiezen voor een niet standaard wijze van
heffing die inrichting- en uitvoeringsvraagstukken met zich meebrengt. Vaak gaat deze wijziging in de heffing ook
gepaard met een afhankelijkheid van externen die gegevens moeten aanleveren."

1.Op welke manier is deze niet standaard wijze van heffing in de Goudse situatie aanwezig? Wat zijn daar de
consequentie van voor de bedrijfsvoering en financiën van BSGR?

2.Op welke wijze wordt ervoor gezorgd dat additionele kosten voor deze niet standaard wijze
van heffing ook terecht komen bij die partij die de kosten heeft veroorzaakt?
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VRAGEN aangaande RMH

1. De overschotten op de jaarrekening worden in de reserve gestort. Deze overschotten
lijken structureel, toch is het niet mogelijk om een bezuiniging van 6% in 2026 te
realiseren. Wat is de reden hiervoor?

1.Ja, er is in 2024 gekozen voor investeren. Maar als in 2025 de opdracht is om 6% te bezuinigen, waarom
wordt daar dan zelfs geen poging toe gedaan?



ANTWOORDEN



PARTIJ

D66

D66

CU

CU

CU

CU

PvdA



VRAGEN aangaande de Grondbank

1. In de zienswijze-brief staat de volgende kennelijke verschrijving:
De raad heeft daarbij vastgesteld dat van de gemeente Gouda geen bijdrage wordt verlangd
van haar deelnemers.
       Kan dit gecorrigeerd worden?
2. Er lijkt een zekere onrust te heersen onder deelnemende gemeenten aan de Grondbank, met
name in Rotterdam, waarom is ervoor gekozen om dit niet te benoemen?

1.Er wordt uitgegaan van (gedeeltelijke) verkoop van de gronden in 2026. Wanneer zijn de
procedures afgerond die nu nog lopen tegen de plannen?

2.Wordt de raad betrokken bij het wijzigen van de koopovereenkomst tussen de grondbank en
de gemeente Zuidplas?

3.Is de constatering juist dat, gelet op de looptijden, bij het aangaan van de nieuwe
financiering al is uitgegaan van een gewijzigde koopovereenkomst?

4.Zijn er maatregelen genomen om het genoemde renterisico bij eventuele verkoop en de
daarbij behorende (vroegtijdige) aflossing van de lening volgens de huidige of nieuwe
koopovereenkomst te beperken?Programmabegroting 2026 en meerjarenraming begroting 2027-2029 Grondbank RZG Zuidplas - Blz.12

1. Wat is het gevolg voor de jaarrekening van de Grondbank als de grondexploitatie in de Zuidplaspolder niet
wordt vastgesteld en de gronden niet kunnen worden verkocht?
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VRAGEN aangaande VRHM

Kadernota 2026 Veiligheidsregio Hollands Midden - Blz.4

1. Hoe wordt de correctie van 5,6% op de gemeentefondsmiddelen voor Brandweer en Crisisbeheersing
toegepast als referentie voor het kostenniveau, en wat is het doel van deze correctie?
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VRAGEN aangaande OMDH

In de begroting van ODMH In de begroting wordt gesteld dat er een bezuiniging van 4% is
voor de komende jaren op de begroting en dat dit vooral wordt gerealiseerd door een lager
uurtarief te hanteren en door het op te vangen met resultaten van eerdere jaren.

1. Betekent deze bezuiniging ook iets voor de uitvoering van de taken van de ODMH? Zo ja,
zijn daar concrete voorbeelden van te geven?

2. Is de begroting van de ODMH voldoende toegesneden op nieuwe taken, zoals het meten van
bodemkwaliteit (dat sinds 2025 onder verantwoordelijkheid valt van de gemeente)?

1. Wat is het huidige percentage externe inhuur en naar welk percentage streeft de ODMH in
2026?

ODMH Programmabegroting 2026-2029 - Blz.8

1. Wat zijn de verwachte voordelen van de overstap naar NARIS Next voor de risico-inventarisatie, en hoe kan
deze verbeterde software bijdragen aan een effectiever risicobeheer binnen ODMH?
2. Hoe kunnen pilots met Artificial Intelligence (AI) en Robotic Process Automation (RPA)
binnen de ODMH bijdragen aan risicogestuurd toezicht en efficiëntere bedrijfsvoering, en
welke risico’s zijn verbonden aan deze digitale transformatie?
3. In hoeverre kunnen informatieveiligheid en privacy uitdagingen ontstaan door toename van
datagedreven werken, en welke concrete maatregelen moeten worden getroffen om deze risico’s
te beheersen binnen de kaders van de AVG en BIO?
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VRAGEN aangaande HECHT

1. Kunnen per risicoscenario (bijv. best- en worstcase uit de risicomatrix) de bijbehorende
solvabiliteitsratio’s voor 2025–2028 gegeven worden, inclusief de concrete mitigerende
maatregelen die in elke situatie de buffer versterken?2. Kan in één overzicht het budget gesplitst worden in 1) bewezen effectieve programma’s
(JGZ, gezinsverpleegkundigen, ZVH) en 2) pilots (Studio Hecht, laag-risico huisbezoeken,
campagnes), mét per onderdeel de streef-KPI’s, nulmeting en rapportage-data voor
tussentijdse- en eindevaluatie?

Begroting Hecht 2026 - Blz.13

1. De koppeling van het gemeentefonds aan het bbp vanaf 2026 wordt gezien als oorzaak van structurele onder-
indexering. Welke financiële en beleidsmatige aanpassingen zouden gemeenschappelijke regelingen kunnen
overwegen om deze structurele druk op te vangen in een meerjarenperspectief?

1. Voor 2026 is een bezuiniging ingeboekt voor 4.6% en voor 2027 additioneel 1.4%. Welke concrete
bezuinigingsmaatregelen zijn genomen en wat is het effect op de dienstverlening of toegang tot dienstverlening
voor onze inwoners?
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VRAGEN aangaande Promen

Promen Begroting 2026 - Blz.5

1. Is er meer duiding te geven wat betreft het potentiële financiële effect van het stopzetten van de compensatie
voor transitievergoedingen na twee jaar ziekte op de kosten van de Wsw?
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VRAGEN aangaande SAMH

1.Is er inzicht waar (in welk land) de gedigitaliseerde archieven en mogelijke andere data op dit moment worden
bewaard?

1. Met de inwerkingtreding van de nieuwe Archiefwet moet informatie die blijvend bewaard
moet blijven niet na 20 jaar, maar na 10 jaar naar het depot worden overgebracht. Hoe wordt
hierop geanticipeerd en wat zijn de te verwachten extra kosten?
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VRAGEN aangaande Jeugd&WMO

Meerjarendoorrekening IZA-scenario’s
D66 hecht er waarde aan om inzicht te krijgen in wat de jaarlijkse budgetdruk gaat worden
voor de GR Jeugd en WMO.

1. Kan per scenario (±€ 0,5 M, € 1 M, € 1,9 M) de precieze gemeentelijke bijdrage voor
2026, 2027, 2028 en 2029 aangeven worden, inclusief eventuele verschuivingen in dekking
(bijv. eigen bijdragen versus rijksmiddelen)?
Specificatie structurele besparingen 2027+

2. Welke concrete maatregelen liggen op tafel om de 6 %–taakstelling structureel in te
vullen vanaf 2027 (bijv. reductie formatie, portfoliosanering, procesoptimalisatie), en wat
is per maatregel het geraamde effect op de begroting? Welke van deze maatregelen zijn
bewezen effectief, en welke zijn dat niet?

Begroting GR JW 2026 - Blz.6

1. In het Programma Regionaal Zorgaanbod wordt gekozen voor opname van kosten ‘zonder einddatum’ in de
meerjarenbegroting. Welke risico’s en voordelen zijn verbonden aan deze benadering, met name in relatie tot
pilots of veranderend beleid?
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